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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2016. november
30. napján 15 óra 30 perces kezdettel tartott közmeghallgatásáról.

Helyszín:   A Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Terme.

Jelen vannak:
• Váradi Gábor elnök, Gulyás Ferenc elnökhelyettes, Lakatos Ernő és Bozik János testületi

tagok
• Miskolc Megyei  Jogú Város  Polgármesteri  Hivatala  részéről:  Dr.  Kovácsné dr.  Omar

Leila jogi ügyintéző a jegyző képviseletében, Forgácsné dr. Vattay Zita jogi ügyintéző,
Sipos Melinda önkormányzati  ügyintéző,  Donát Erika önkormányzati referens, Takács
Gábor társadalmi felzárkóztatási referens

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint. 

Váradi Gábor elnök:  Köszönti  a megjelenteket.  Megállapítja,  hogy a Testület  4 képviselője
megjelent,  a  közmeghallgatás  határozatképes,  amelyet  megnyit.  Kéri,  hogy  szavazzanak  a
jegyzőkönyvvezető,  valamint  a  jegyzőkönyv-hitelesítő  személyéről.  Jegyzőkönyvvezetőnek
Sipos Melindát, jegyzőkönyv-hitelesítőnek Gulyás Ferencet javasolja.

A Testület  a  jegyzőkönyvvezetőre  tett  javaslatot  4  igen szavazattal
elfogadta és megbízza Sipos Melindát a jegyzőkönyv vezetésével.

A  Testület  a  jegyzőkönyv  hitelesítőjére  tett  javaslatot  3  igen,  1
tartózkodó  szavazattal  elfogadta  és  megbízza  Gulyás  Ferencet a
jegyzőkönyv-hitelesítői feladat ellátásával.

Váradi Gábor elnök: A közmeghallgatást úgy kívánja felépíteni, hogy az elején néhány percben
beszél az elmúlt időszak eseményeiről a helyi cigány önkormányzatot érintően, majd szól egy
keveset az aktuális programokról és ezt követően lehet a lakossági kérdéseket feltenni. 

Kéri  képviselőtársait,  szavazzanak  arról,  hogy a  mai  testületi  ülésen  –  a  meghívó  szerint  –
közmeghallgatást tartanak.

A Testület  4  igen szavazattal az ülés napirendjét  a meghívóban
foglaltak szerint állapította meg.

Váradi Gábor elnök: Kéri, hogy a megjelentek némítsák le vagy kapcsolják ki telefonjaikat.
Ahogy az imént is említette, néhány mondatban beszámol önkormányzatuk elmúlt időszakban
végzett feladatairól, eseményeiről.
Nagyon fontos számára, hogy beszéljen arról, ami az egész cigány önkormányzatot összetartja.
Amit  a  cigány önkormányzat  végez,  azok nélkül  a  kollégák nélkül,  akik  önkéntesen  vagy a
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közfoglalkoztatás  keretén  belül  náluk  dolgoznak,  nem  lehetne  megcsinálni.  Megköszöni  az
áldozatos munkájukat.
A Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat szabadon felhasználható forrása 1,5-2 millió forint
közötti összeget képez. 
2016.  február  23.  a  tatárszentgyörgyi  áldozatok  emléknapja  volt,  melyre  minden  évben
megemlékeznek gyertyagyújtás és kerekasztal beszélgetés keretén belül az irodájukban. 
2016. március 21. az Antirasszista Világnap alkalmából fáklyás felvonulást szerveztek, amely a
Centrumtól indult és a Városház térig tartott. Fel kívánták hívni a figyelmet a kirekesztésre, a
megkülönböztetésre,  arra  a  hihetetlen  állapotokra,  amelyek  Magyarországon,  illetve  az  egész
világon elterjedtek. 
2016. április 8. a Nemzetközi Roma Nap, a Roma Kultúra Világnapja. 1971-ben fogadták el az
első Roma Világkongresszuson a romák nemzeti jelképeit. 
2016. május 1-jének több apropója is van. Valamikor a cigányság több mint kilencven százaléka
aktívan dolgozott, így ez komoly ünnepet jelentett számukra. Ma már sajnos nem így van. Vagy a
közmunkát  ünneplik,  vagy azt,  hogy van lehetőségük együtt  lenni.  Főzéssel  emlékeztek meg
Buba  nénire,  akiről  elnevezték  a  főzőversenyt.  Ezen  felül  futball  bajnokságot  is  szerveztek
Vadász József tiszteletére. 
A  nyár  folyamán  a  Megyei  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzattal  közösen  szerveztek  egy
országos labdarúgó bajnokságot, ahol 16 csapat vett részt, nagyon jó hangulatban.
Június-júliusban sikerült  ismét  megszervezni  az Esélynövelő nyári  tábort,  amin 131 gyermek
tudott részt venni. Ahogy minden évben, most is támogatta a rendezvényt Polgármester úr is,
illetve  Iványi  Gábor  biztosította  a  hejcei  helyszínt,  lehetővé  téve  két  turnus  szervezését  is.
Nagyon fontos feladatuknak érzik a prevenciót, a megelőzést, hogy a gyerekek szabadidejüket
hasznosan töltsék. Szeretnék, ha ezt a következő években hosszabbá,  akár napközis jellegűvé
tudnák  tenni.  Óriási  probléma-  és  veszélyforrást  jelent  a  drog,  amelynek  fogyasztásában
megelőző  szerepet  tölt  be  a  sport,  illetve  azok  a  szabadidős  programok,  amelyeket  az
elkövetkezendőkben szeretnének még hatékonyabbá tenni.
2016.  szeptember  11-én  részt  vettek  a  Máriapócsi  Búcsún,  amely  évről  évre  hatalmas  lelki
feltöltődést nyújt számukra, amelyből egész évben gazdálkodhatnak. 
2010-ben a Roma Nemzetiségi Önkormányzat első intézkedése volt, hogy hivatalos emléknappá
nyilvánították november 3-át, a roma emberek sérelmére elkövetett gyilkosságsorozat emlékére.
Több helyen tartottak lakossági fórumot, melyek közül az utolsó Lyukóvölgyben volt.
Tájékoztatni  kívánja  a  megjelenteket  és  a  lakosságot,  hogy  a  Miskolci  Roma  Nemzetiségi
Önkormányzat ügyfélfogadása két helyszínen zajlik, melyek közül az egyik a Baross Gábor utca
13–15. A Király utca 10. szám nem kifejezetten iroda, hanem adománygyűjtő pont, amelyet az
elmúlt  egy évtől működtetnek. Az elmúlt  egy évben megközelítőleg 1000 fő vette igénybe a
Baross  utcai  ügyfélfogadásukat  kérdéseikkel  vagy  segítség  nyújtásért.  Az  adatforgalmat
megpróbálják  dokumentálni  lehetőségeik  szerint.  A  beérkező  problémákat  igyekeznek
továbbítani az illetékes intézmények felé.
Köszönetet kíván mondani a Munkaügyi Központnak, mert lehetőséget biztosít már majd egy
éve, hogy 18 embert folyamatosan foglalkoztassanak, akik segítik a jelzőrendszerük kiépítését.
Hangsúlyozza,  sokat köszönhetnek ennek a rendszernek. Kiemeli,  nagy hangsúlyt fektetnek a
konfliktuskezelésre,  a  megfelelő  információ  áramlása.  Irodájukban  megközelítőleg  400-500
embert  sikerül  idén  a  közfoglalkoztatási  programokba  bevonni  és  250  embert  az  elsődleges
munkaerőpiacra juttatni. Itt köszönetet mond az érintett vállalkozóknak – kiemelve Lakatos Attila
vajdát –, a lehetőségért. Nagyon fontos számukra, hogy az elsődleges munkaerőpiacra juttassák
az  embereket.  Megjegyzi,  ezt  az  önkormányzatnál  dolgozó  közfoglalkoztatottak  esetében  is
többeknél sikerült elérni. Nem könnyű a feladat, hiszen az elmúlt huszonévben olyan leépülési
folyamatban vannak, amely lebutította teljesen a cigányságot. Sokan azt akarják, hogy hirtelen
változás legyen, de ez egy hosszú folyamat, amelyben segítséget nyújt önkormányzatuk.
Irodájukban körülbelül 300 család kért segítséget kanadai kivándorlás ügyében. Többször vetette
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fel  a  kérdést,  de a  mai  napig nem kapott  rá választ,  hogy az Önkormányzat  miért  nem tesz
lépéseket,  hogy  ezt  a  migrációt  megakadályozza,  hogy  miért  nem  tesz  lépést  abban,  hogy
nyugodt körülmények között élhessenek családjaik, ne pedig rettegésben. Ki kell mondani, hogy
félelem  és  rettegés  van  a  cigány  közösségeken  belül,  ezért  mennek  Kanadába  és  kérnek
menedékjogot.  Az  ország  bizonyos  százaléka  nemtetszését  fejezte  ki  az  ideköltözésekkel
kapcsolatban,  de ki  kellene fejezni  a  nemtetszést  annak kapcsán is,  hogy innen se akarjanak
elköltözni az emberek.  1500 ember éves szinten eltűnik Miskolcról,  ami szörnyű adat.  Ezzel
kapcsolatban is nagyon fontos, hogy lépéseket tegyen a helyi városvezetés, mert ezt meg kell
tudni akadályozni. Megjegyzi, nem azzal, hogy leszedik az embereket a gépről, hanem olyan
méltó  körülmények  biztosításával,  amely  megfelelő  lakhatást  és  biztonságot  jelent.
Hangsúlyozza, nem közbiztonságról, hanem létbiztonságról beszél, ennek a megteremtéséért kell,
hogy  fáradozzanak.  Azok  a  programok,  amelyek  Miskolcon  elindulnak,  ne  egy  szélsőséges
csoportnak a megakadályozása vagy politikai haszonszerzése miatt álljanak meg, hanem azért
működjenek, mert kell. A Vasgyárban hamarosan elinduló program kapcsán azok szólalnak meg
először, akik a cigányságot nem szívesen látnák a városban, az országban. A jobbikosok az elsők,
akik megszólalnak, amivel egy baj van. A többséget viszi a víz a Jobbik után. Gyakran jelen van
az Önkormányzat Közgyűlésén, ahol azt tapasztalja, hogy 4-5 ember képes megfékezni huszon
akárhány  ember  munkáját  és  szemléletet  formál.  Nyomatékosan  hangsúlyozza,  nem  szabad
engedni,  hogy  az  emberi  értékek  veszendőbe  menjenek.  Nem  lehet,  hogy  a  történelem
megismételje önmagát – eljuthatnak oda, hogy nem vagonokat tisztítanak, hanem azokkal viszik
őket a lágerekbe – azért, mert vannak olyan szélsőséges nézeteket valló emberek, akik a legyet
többre becsülik, mint az embereket. A Cigány Önkormányzat tisztában van azzal, hogy egyikük
sem angyal, hogy nagyon sok probléma van a cigány közösségeken belül. Tudják, hogy nagyon
sok feladat vár rájuk, ami őszinte, tiszta megnyilvánulást kíván a részükről is. Az elmúlt években,
évtizedekben mindent megtettek a párbeszéd érdekében. Tették ezt azért, hogy legyenek közös
ügyek, amelyért közösen szólalhatnak fel hatékonyan. A félelem benne van az emberekben, de
erősnek és kitartónak kell lenniük, muszáj megszólalniuk. Minden kollégájával azért dolgoznak,
hogy ne rejtsék véka alá a valóságot.
2010 óta a Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat minden évben megrendezi karácsonyi
programját, ami egy nagy programsorozat, két hónapig tart. 2016. november 17-től 2017. január
17-ig tart majd a mostani. Fontos, hogy Karácsony előtt és után is felhívják a figyelmet arra a
társadalmi jelenségre, ami van. Örömmel tájékoztat arról, hogy komoly összefogások vannak.
Nagyon  sok  nem  cigány  ember,  közösség  látogatja  meg  adománygyűjtő  pontjukat  ruhával,
játékkal vagy bármely eszközzel,  ami segíthet a nehéz sorsú embereken. Öröm számukra azt
látni, hogy nem halt ki az emberekből a jóindulatúság, hogy adakoznak, adnak. Programjuk címe
Karácsonyi Gyertyaláng, amelybe idén két új elemet építettek bele. Megnyitottak a Király utca
10. szám alatt egy „ételes dobozt”, amelynek az a funkciója, hogy akiknek maradt felesleges, de
fogyasztható étele, illetve tartós élelmiszere, az elhelyezze ott, hogy a rászoruló hozzájuthasson.
Másik, hogy ingyenes körömápolást hirdettek az adománygyűjtő pontban, ezen felül nemrégiben
kaptak egy kozmetikus részéről is felajánlást, hogy díjmentesen nyújt számukra szolgáltatást. Az
elmúlt egy évben több száz zsák ruhaneműt kaptak felajánlásként. Ezen munkájuk is hozzájárul
ahhoz, hogy felhívják a figyelmet a szolidaritásra, a Karácsony hangulatára. A város különböző
pontjain  hat  alkalommal  osztanak  ételt.  Ezen  felül  december  20-án  gyermekrendezvényt
szerveznek az Ifjúsági Házban, amely során mintegy 250 gyermeket tudnak megajándékozni. 
Kiemeli, az év során nem volt olyan programjuk, amit ne a nulláról kezdtek volna. Elindultak egy
ötlettel, de az elmúlt évek tapasztalatai is azt mutatják, hogy véghez viszik őket, megvalósítják,
mert az emberek adakoznak, segítik őket. 
Elmondja,  hogy  önkormányzatuk  nem  tekinti  egyetlen  programját  sem  roma  programnak.
Minden rászorulónak, hozzájuk segítségért fordulónak lehetőség szerint segítenek. 
Felkéri Lakatos Ernő képviselőtársát, hogy a sporttal kapcsolatban nyújtson tájékoztatást.
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Lakatos Ernő: Szeretettel köszönti a megjelenteket. 
Elmondja, hogy a Roma Önkormányzat egyik fő tevékenysége a sport koordinálása. A sport egy
közös nyelv, ezen keresztül a roma és nem roma társadalom sokkal jobban megérti egymást, egy
hatékony  kiindulási  pont.  2006-tól  vezeti  a  labdarúgó  csapatot,  ami  a  városi  I.  osztályban
szerepelt.  Az elmúlt  9 évben körülbelül  50-60 fiatalt  foglalkoztattak,  akik a  sport  által  kicsit
másképp kezdtek el gondolkodni az életről. Probléma viszont a működtetés, mert egy kispályás
labdarúgó csapat működtetése körülbelül 200-250 ezer forint. A fiatalok számára is indítottak a
tavalyi évben csapatot, pontosan abból a célból, amit Elnök úr is említett, preventív jelleggel a
drog, az ital,  dohányzás és az iskolakerülés apropóján. Sajnos fel  kellett  adniuk egy részét a
sportnak, mert nem győzik azt finanszírozni. Rengeteg helyről kértek segítséget a működtetéshez.
Úgy gondolja, hogy a 14-15 éves gyerekeket most lehet igazán formálni, nevelni, mert ők a jövő.
Hangsúlyozza, a sport egy közös nyelv, amely által jobban tudnak egymáshoz igazodni, általa
barátként  tekint  mindenki  egymásra.  Az elmúlt  9  év  alatt  háromszor  nyertek  országos  roma
kupát. Szívügyük, hogy a sport a továbbiakban is fő tevékenységükhöz tartozzon. Szeretné, ha a
költségvetésükből  több  juthatna  erre  a  szegmensre  is,  mert  a  fiatalokat  ezzel  lehet  az  egyik
legjobban megszólítani és jó irányba terelni.

Váradi Gábor elnök: Kiegészítésként, hogy mennyire fontos a sport, elmondja, 2006-ban bírót
nem mertek küldeni a Cigány Önkormányzat meccseire. Ma már ez nem így van, ami nagy öröm.
Szintén  a  téma  kapcsán  elmondja,  hogy az  ökölvívás  három magyar  bajnoki  címéből  kettőt
cigány sportoló nyert meg. Ez mutatja, hogy mennyire fontos a sport mindannyiuk számára.
Tájékoztatásként  megemlíti  az  oktatás  keretén  belül,  hogy több  mint  70  felnőttet  írattak  be
érettségit adó középiskolába, 120 gyereket /16 éves kort betöltött/ pedig középiskolába, hogy ne
kerüljenek ki a rendszerből. A számok magukért beszélnek. 

Bejelenti, hogy 2016 októberétől egy új képviselőtaggal bővült a Miskolci Roma Nemzetiségi
Önkormányzat. Botos Ferenc egészségügyi okaira hivatkozva lemondott mandátumáról, amelyet
Bozik János vett át. Ezúton is kíván képviselőtársai nevében jó munkát és kitartást tisztségéhez,
munkájához.

A közmeghallgatás  menetében  elérkeztek  a  kérdések  feltevéséhez.  Ennek  kapcsán  felhívja  a
figyelmet,  hogy  közérdekű  kérdéseket  lehet  feltenni,  amely  a  közösséget  érinti.  Minderről
hangfelvétel készül, amely alapján jegyzőkönyv. Az elhangzottakat önkormányzatuk eljuttatja az
illetékes  szolgáltatóknak,  hogy rövid időn belül  választ  adhassanak mindenki  részére.  Kéri  a
felszólalókat,  hogy  kérdéseiket,  észrevételeiket  3  percben  tegyék  meg,  ezt  meghaladóan
megvonja tőlük a szót. Kéri, hogy felszólalásukat nevük és lakcímük elhangzásával kezdjék. A
mikrofont a hangrögzítés és könnyebb érthetőség kedvéért mindenki használja, mikor szót kap.

Váradi Gábor elnök: Megadja a szót az első felszólalónak.

Horváth József: Javaslatot kíván tenni. Vasgyári lakosként a Testület figyelmébe ajánlja, hogy a
környezet tisztaságára fokozottan kell figyelmi. Kiemeli a Kabar, a Lyukó és a számozott utcákat.
Mindenki  tudja,  hogy a  számozott  utcáról  sokan költöztek  el,  ott  maradtak  az  üres  lakások,
azonban több család él  még ott.  Javaslata,  hogy a Roma Nemzetiségi  Önkormányzat  tegyen
bejárást  a  hatósággal,  területi  képviselővel,  hogy  miként  lehet  az  illegálisan  elhelyezett
hulladékokat elhordani vagy az ingatlant kitakarítani.
Miskolcról  sok  roma  származású  lakos  költözött  el  Kanadába,  Angliába.  Keresik  a
munkalehetőséget.  A jövőre vonatkozóan kellene végezni  egy kutatást,  a körülményeket  meg
kellene  vizsgálni,  szociális,  tanulmányi,  lakhatási  vonatkozásban.  Sokkal  keményebb
beszámolást várt az önkormányzattól abból a szempontból, hogy Miskolcon hogyan áll a helyzet
a  roma  családoknál.  Ki  dolgozik,  ki  munkanélküli,  ki  tanul  tovább.  Százalékosan  akár,  de
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eredményt  kellett  volna  felmutatni,  hogy  tisztában  lehessenek  azzal,  hogyan  áll  a  romaság
helyzete. Kéri azt, hogy a jövőben ossza fel a négy képviselő a területet és határozza meg, hogy
kinek  mi  a  feladata  azért,  hogy  a  jövőben  közmeghallgatáson  nagyobb  látókörben  tudjanak
beszámolni.  Manapság  nem  abban  a  helyzetben  vannak,  mint  ezelőtt  20  évvel.  A  roma
családoknak vannak bizonyos problémái.  Elnök úr  is  elmondta,  hogy több mint  1000 ember
kereste fel az irodát. Úgy gondolja, van olyan helyzet, hogy probléma van.

Váradi Gábor elnök: A kutatásokkal kapcsolatban már többször megállapodtak a kollégákkal,
hogy az  elmúlt  két  évben  kutatás  kutatás  hátán  volt,  az  emberek  megcsömörlöttek  tőle.  Az
említett adatok megvannak.
Felvetődött, hogy beszéljenek több problémáról. Válaszul elmondja, hogy a közmeghallgatáson
tudna  nagyon  sok  olyan  problémáról  beszélni,  ami  kiverné  a  biztosítékot  az  épületben.  A
legfontosabbnak viszont azt tartja, hogy ezen alkalomból a lakosság elmondhassa a problémáit.
Megjegyzi, nagyjából tisztában vannak a gondokkal, nap mint nap szembesülnek velük.
Nemcsak a szemét kérdéskörében, hanem az emberek tájékoztatásával kapcsolatban is próbálnak
olyan fórumokat, bejárásokat tartani, ahol a lakosság tájékoztatása megtörténik.
Ehhez kapcsolódva elmondja, hogy a mai közmeghallgatásra meghívott minden helyi települési
képviselőt. Nagyon sajnálja, hogy nem jöttek el, pedig ilyenkor itt kellene lenniük és szembesülni
vagy válaszolni egy-két kérdésre. 
Ha valaki azt hiszi, hogy a Roma Önkormányzat bárkinek – a Jobbikot kivéve – ellensége, akkor
téved, sajnálja, amikor így tekintenek rájuk.
Szólítja a következő felszólalásra jelentkezőt.

Buri Attila: Roma aktivista.  Konkrét kérdéssel kíván a városvezetéshez fordulni,  pontosan a
területi  képviselő  asszonyhoz,  akit  nem lát  a  közmeghallgatáson,  hiába  kapott  meghívást.  A
Kabar utcával kapcsolatban szeretett volna konkrét kérdést feltenni. Az ott lakók abszolút nem
tudják, mi lesz a lakásaik sorsa. Többen hallhattak róla, hogy EU-s pályázaton nyert a város
vezetése  annak a résznek a  felújítására,  fejlesztésére.  Az ottani  lakosok viszont  semmit  nem
tudnak, panasz panasz hátán, penészes, vizes a lakás.  Több lakás már félig lebontásra került,
életveszélyes  állapotok  vannak.  Szükség  lenne  tűzoltó  jellegű  munkára,  az  életveszélyes
állapotok megszüntetésére, de elsősorban a lakosok tájékoztatására. 
Elnök úr elmondta, hogy bizonyos időintervallum alatt közel 1500 lakos hagyja el Miskolcot,
emigrál, de a városvezetés szemet huny efölött. Sőt! Mondhatni örülnek annak, hogy elmennek a
szegény emberek, nemcsak a romák. Elmennek a jobb élet reményében, mert itt már kilátástalan
a helyzetük. A város vezetése mindezt hagyja, nem tesz semmit, nem változtat, örülnek is neki,
mert nem kell munkahelyet teremteni, lakást, lakhatást biztosítani a számukra, segélyt fizetniük.
Tehát a város vezetése helyesli, hogy itt hagyják a szegények, a „romák” Miskolcot. 
A Kabar  utcával  kapcsolatban  mielőbb  szeretne  választ  a  kérdéseikre,  mert  a  lakosok  ott
egészségtelen  körülmények  között  élnek.  A MIK-től  voltak  kint  állítólag  nyáron,  de  csak
ígérgetnek, konkrét választ nem kapnak a lakosok. 

Váradi  Gábor  elnök: A Kabar  utcával  kapcsolatban  válaszának  lesz  egy  szociális  és  egy
lakhatási  része.  A szociális  résszel  kapcsolatban  sikerült  több  információhoz  hozzájutniuk  a
Máltai Szeretetszolgálaton keresztül, akik létrehoztak egy munkacsoportot, amelynek ők is tagjai.
Tudják, hogy lesz egy közösségi ház a Kabar utcán, illetve amíg ez nem készül el, a jelenlegi,
ami a Vasgyárban van, tudja áthidalni azokat a közösségi programokat, amik indulnak. Lényeges,
hogy  ez  a  program  nemcsak  a  vasgyári  lakosok  bevonásával  kerül  megvalósításra,  hanem
némiképp szélesebb körben. Folyamatos az egyeztetés. A MESZEGYI, illetve a Máltai végzi a
szociális részt, illetve a folyamatban részt vesznek a partnerek, például önkormányzatuk is. 
A lakásfelújítás kapcsán nehéz válaszolnia, mert konkrét adatokat nem tudnak, hogy melyek azok
az épületek, amelyek megújulnak és milyen módon. Ez későbbi egyeztetés tárgyát képezi. Ezt a
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kérdést eljuttatják a város részére, hogy tudjanak tájékoztatást adni az ott lakóknak. 

Jamniczki Sándorné: Elmondja, hogy jelenleg már nem a padon alszanak, hanem három napja a
hajléktalan szállón.  Az Önkormányzattal  kapcsolatosan kérdezi,  miért  nem lehet  személyesen
beszélni  a  Polgármester  úrral?  Egy évvel  ezelőtt  küldött  ajánlott  levelet  azzal  kapcsolatosan,
hogy férjével a padon alszanak. Sosem tartoztak a lakbérrel, ezt a médiában is elmondta, és a
kapitányságon is. Egy év alatt majdnem két millió forintot vontak le tőlük. Nem kapott levelére
választ, és személyesen sem jutott be Polgármester úrhoz. Elmondja, hogy fáznak, éheznek és
legalább a kauciót szeretnék visszakapni. 

Váradi Gábor elnök: Helyileg hol van ez az utca? 

Jamniczki Sándorné: Saját  tulajdonú Felsőszinva utcai lakását cserélte el  egy Zsolcai kapui
MIK ingatlanra,  amelyet  200 ezer  forintért  tettek  rendbe.  Eddig  majdnem két  millió  forintot
vontak  le  tőlük  és  a  257  ezer  forintos  kauciót.  Hiába  kérte,  azt  sem  adják  vissza.  Sem  a
Polgármester, se a helyettese nem fogadja őket, lakcímkártyájuk olyan, mintha nem is miskolci
lakosok lennének és a MIK-hez is hiába mennek. Becsülettel éltek eddig. Kéri Elnök urat legyen
segítségére. 

Váradi  Gábor elnök:  Az elmúlt  időszakban az  irodában is  látta  őket  többször.  Sajnos  nem
egyedi eset, több család is ilyen helyzetbe került annak ellenére, hogy nem volt tartozásuk, utcára
tette őket az Önkormányzat a bérleti szerződésük lejárta után. Ez egy nagyon komoly probléma,
főként egy idős pár esetében. A médiában is azt nyilatkozta, hogy a legszörnyűbb, mikor egy 80
éves ember megfagy a saját lakásában, mert a társadalom nem gondoskodott róla. Valamilyen
úton meg kellene oldani ezeket a helyzeteket, és ez az Önkormányzat feladata kellene legyen.
Polgármester úrnak fognak írni egy levelet együtt az irodában. 

Galamb Árpád:  A MIK felé  lenne  kérdése.  A Kilencedik utca 15.  szám alatt  lakik  11 éve,
érdeklődni szeretne, hogy mi lesz a páratlan oldallal. Mikor fogják lebontani, mert a szemben
lévő páros oldalt már bontják. A lebontott épületek után a törmelék ott van hagyva, oda hordják a
sok szemetet. Gyerekek játszanak az életveszélyes körülmények között és rengeteg a patkány.
Házanként  10-20  patkány  van  a  kamrák  és  a  vécék  miatt.  A MIK  nem  tesz  semmit,  és
tájékoztatást sem kap arról, hogy lakást fognak kapni, vagy el fogják takarítani a romokat. 

Váradi  Gábor elnök:  Megkérdezi,  van-e  valaki  a  MIK részéről?  Megállapítja,  hogy nincs.
Ebben az esetben továbbítani fogják ezt a kérdést az illetékesek felé. 

Majoros Istvánné: Elmondja,  hogy a Hatodik utca 15/1.  szám alatt  lakik.  Örülnek a Máltai
odaköltözésének. Nagyon sok családot fogadtak be és védenek meg. Lakást adtak két hónapja
egy olyan családnak, akiket szakadó esőben tettek ki  egy két  hónapos gyermekkel.  A Máltai
Szeretetszolgálat segített abban, hogy ne váljanak hajléktalanná. Szeretné, ha a Máltai tehetné
rendbe a lakásokat, az udvarokat és az utcákat is. 

Váradi Gábor elnök: A Szeretetszolgálat munkájával kapcsolatosan elmondja, hogy a számozott
utcákról  az  elmúlt  egy  évben  2-3  család  lett  kiköltöztetve  a  Máltainak  hála,  a  városból
megközelítőleg 200. Komoly védettséget jelent. Igen nagy a migráció a számozott utcákról, az
utóbbi időben legalább 30 család ment Kanadába. Az elmúlt években, mióta a számozott utcákon
zajlik  ez a  történet,  egy szervezet  volt  akikkel kapcsolatban tudtak lenni  a lakáskiürítésekkel
kapcsán, ez a Máltai Szeretetszolgálat. Nem egyszer este kellett segítséget kérniük egyik másik
család helyzete  miatt.  A végén mindig sikerült  segíteni,  igaz csak ideiglenesen. Fontos lenne
tudni, mi lesz a számozott utcákkal. A stadion rekonstrukciója elkezdődött, de még mindig nem
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mondott  nekik  senki  konkrétumokat.  Egy  dolgot  tudnak,  hogy  csütörtökön  lesz  a  stadion
alapkőletétele, amit örömmel fogadnak és támogatnak, hiszen sportolók ők is, de fontos lenne,
hogy az emberekről ne feledkezzenek meg. 

Németh Borbála: Lyukóvölgyből jött, megköszöni az aktivistáknak, hogy itt lehet és tud erről a
rendezvényről.  Nem  akar  különösebb  beszámolót  tartani  a  területre  vonatkozóan,  mert  már
nagyon sokszor megtették lakossági gyűléseken, rengeteg beadványt küldtek a Hivatalba, sajnos
választ nem kaptak. Kardinális kérdéseket hozott. 2006 körül a város Önkormányzata eldöntötte
és kihirdette, hogy teljeskörű felmérést csinál a körzetben városszerkezeti és egyéb szempontok
alapján. Elkezdődött a folyamat, kérdőíves felmérések formájában, de sajnos nem folytatódott.
Azt szeretné tudni, hogy mi ennek az oka. 
Másik  téma,  amit  el  szeretne  mondani,  hogy  2014-ben  mikor  a  FIDESZ–KDNP  Frakció
megszavazta a nyomortelepek felszámolását, a tulajdonképpeni gettók teljeskörű felszámolását
ígérte, azt, hogy a város szégyenfoltjait eltüntetik. Úgy értelmezte, hogy az embereknek három
lehetősége volt: vagy elfogadják a 1,5-2 millió forintos támogatást, vagy kimennek Kanadába,
vagy  megoldják  maguknak  a  lakhatásukat,  ahogy  tudják.  Gondolja,  hogy  erre  volt  egy
elkülönített összeg, kérdése az, hogy mi lett ennek a sorsa? 
Ehhez kapcsolódó másik kérdése, hogy 2005-ben az Önkormányzat megvásárolta a Szinva-parti
munkásszállót,  ahol 78 lakásos házat akartak létrehozni.  Szeretné tudni,  hogy mi lett  ezzel a
tervvel, mert építkezés nyomait nem látni. Ez 8 családnak jelenthetne megoldást. Lyukóban ott
van évek óta üresen a munkásszálló,  amiben véleménye szerint,  kis garzon lakásokat lehetne
kialakítani. 
2011-ben azt írta a Népszava, hogy Lyukóvölgy az ország egyik legnagyobb nyomortelepe. Ha
akkor ez volt a helyzet, akkor most még rosszabb, hiszen a számozott utcákról a szerencsétlen
családokat kitelepítették. Ezek a családok szétszóródtak a város közmű és infrastruktúra nélküli
területein.  A Bányakapitányságtól  azt  az  információt  kapta,  hogy az  Anna-bánya  területével
bezárólag már nem minősülnek bányaterületnek az ott lévő telkek. Ezek üresen, elhagyatottan
állnak. Az a gondolata támadt, hogy miután már nem bányatelek, az Önkormányzat kisajátíthatná
azokat. Véleménye szerint örülnének is a tulajdonosok ennek a megoldásnak. 
Az Egyenlő Bánásmód Hatóság ez év végéig adott határidőt a kilakoltatott emberek sorsának
rendezésére. Kérdezi, hogy a terv kidolgozása hogyan áll, mert miskolci lakosként sajnos nem
hallott erről semmit. 
A hulladékkal kapcsolatosan - ami lassan ellepi Miskolcot, a patkányokkal együtt - elmondja,
hogy 2012. elején született meg az a törvény, miszerint a civil szervezetek, az egyházak, illetve
az  önkormányzatok  együttműködhetnek  a  büntetés-végrehajtási  intézményekkel  az  ilyen
feladatok végrehajtására, melynek keretében ledolgozhatnák az elítéltek a büntetés egy részét. 
Két hete küldött egy beadványt az Önkormányzatnak, a MiReHuKöznek és az ÁNTSZ-nek is,
abban minden részletesen benne volt, ezt e-mailen továbbítani fogja. 

Váradi  Gábor  elnök:  A  felmerült  kérdéseket  továbbítani  fogják  levél  formájában  az
érintetteknek.  Azt  elmondja,  hogy  sosem  volt  1,5-2  millió  forintos  támogatás,  sajnos  ez
választási kampányfogás volt bizonyos pártok részéről. Csak az lett volna támogatásra jogosult,
akinek érvényes bérleti  szerződése van, illetve megígéri,  hogy máshová költözik.  Rövid időn
belül a Kúria ezt a rendeletet megsemmisítette. 
A munkásszállóval kapcsolatosan a Szinva mentén elmondja, hogy vannak ott lakások, laknak is
benne, a munkásszálló jelenleg is üzemel.
Az intézkedési tervvel kapcsolatos kérdés érdekes. A Munkaügyi Bíróság mikor elmarasztalta a
várost  januárban,  akkor  azt  mondta,  hogy  le  kell  állítani  a  kilakoltatásokat,  és  azokkal
kapcsolatosan  is  intézkedéseket  kellett  volna  kidolgoznia,  akik  addigra  már  elhagyták
otthonaikat. Ez összedolgozásra került az Esélyegyenlőségi Tervvel. Úgy gondolja, hogy ez nem
egy  egyenes  megoldás  volt,  több  kérdésre  sem  ad  választ,  amelyet  a  Munkaügyi  Bíróság
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felvetett. 
A város takarításával  kapcsolatosan úgy gondolja,  nem biztos  hogy fogvatartottaknak kellene
takarítani, mert több száz közmunkás van, aki ezeket a feladatokat végzi. Az ő feladatukat kellene
koordinálni oda, ahol szemét van. 
Teljesen igaza van a felszólalónak abban, hogy már 10 éve is Lyukó volt az egyik legnagyobb
nyomortelep és mára főként azt lett. Ha éves szinten a városból kitesznek 200 családot, annak
valahol  helyet  kell  találni.  Az élet  ott  tör  magának  utat,  ahol  éppen  tud.  Erre  folyamatosan
figyelmeztetik a városvezetést. Az a legnagyobb probléma, hogy úgy tűnnek el családok, - akár
az Avasról, akár máshonnan - hogy az Önkormányzat nem tudja, mi lett velük. Véleménye szerint
pedig ezen embereket kellene a leginkább figyelni, mert pár év múlva halmozott problémákkal
fognak előkerülni, bár lehet, hogy nem a mostani városvezetésnek, hanem a következőnek lesz
ezzel  problémája.  Annak  idején  a  Fészekrakó  Programmal  ugyanez  volt  a  probléma.  Olyan
családok kerültek bele egy jobb létbe, akik nagyon mélyről jöttek, nekik segíteni kellett volna a
beilleszkedésben. A mostani helyzetre is ez lesz igaz, be lehet söpörni a dolgokat az asztal alá, el
lehet tüntetni a kilakoltatott családokat egy időre, de a peremkerületekről fognak majd előkerülni.
Valahol ezeknek az embereknek a lakhatását meg kell oldani. A rendészetnek jelezné, hogy sok
mindennel nem értenek egyet, ezzel kapcsolatosan sem. Az a baj, hogyha nem dolgoz ki a város
erre egy konkrét tervet, nem indít el egy szociális bérlakás programot, vagy ha a Máltai féle
lakásügynökséget nem bővíti ki, akkor ez óriási problémát fog jelenteni. Ki meri jelenteni, hogy
Miskolcról a cigányok nem fognak eltűnni, hiába szeretnék egyesek. Most 15-20 ezer fő van a
városban,  de  13-14  ezer  biztosan  lesz  mindig.  Azt  kérik,  hogy  ezzel  sokkal  komolyabban
foglalkozzon a jelenlegi városvezetés. 
Tájékoztatja a megjelenteket, hogy három kérdésre lesz még lehetőség. 

Bodnár  Tibor:  Elmondja,  hogy  Lyukóbányából  jött.  Nagy  problémát  jelent,  hogy  nincs
közvilágítás,  amikor  a  gyerekek iskolába  mennek,  hazafelé  sötétben jönnek.  Ha esik  az  eső,
koszosan, sárosan érnek be az iskolába. A tűzcsapot elzárták, így nem tudnak hova menni vízért.
600-700 méterre vannak a vízvételi lehetőségek. Akik a hegyen laknak, azoknak egyáltalán nincs
vizük. Iskolába menni kell, de a tanárok hazazavarják őket, mert koszosak. 
A MIVÍZ-től szeretne választ arra, hogy mi lesz azokkal, akik 600 méterre laknak a kúttól. A
MIVÍZ semmit nem ér el azzal, hogy elzárja a csapokat, mert újra meg fogják nyitni. 

Váradi  Gábor,  elnök: Megkéri  a  MIVÍZ  részéről  megjelent  kollégát,  hogy  pár  szóban
válaszoljon a felmerült kérdésekre. 

Galambos Péter: Két fontos dolgot szeretne elmondani. Az egyik az, hogy tűzcsapon keresztül
vizet vételezni nem jogszerű. Az azért van, hogyha valahol tűz keletkezik, akkor a tűzoltók onnan
tudjanak az oltáshoz vizet vételezni.  A víz vételezésére vannak más lehetőségek, arra vannak
kiépítve a közkifolyók. Amennyiben erre szüksége van az ott lakóknak és van arra ivóvíz hálózat,
akkor az Önkormányzat  ad lehetőséget a közkifolyó kiépítésére,  de nem tűzcsap formájában.
Amennyiben a tűzcsapot megnyitják, azon folyamatosan jön a víz, ami nem megoldás senkinek,
hiszen a környéken lakók elvizesednek. A megnyitott tűzcsapokat továbbra is el fogják zárni,
mert  a  megnyitás  jelentős  károkat  okoz,  például  tűz  esetén  nem fog  rendelkezésre  állni  az
oltáshoz szükséges víz. Nagyon fontos újra elmondania, hogy a tűzcsap megnyitása a közüzem
veszélyeztetését jelenti, aminek komoly jogi következményei lehetnek. 

Váradi Gábor elnök: Megköszöni a választ. Egyetért azzal, hogy a tűzcsap nem játék, főként
egy olyan  övezetben,  ahol  évente  több tűzeset  is  előfordul.  Fontos,  hogy azokat  a  csapokat
rendeltetésszerűen használják. A legutóbbi Közgyűlésen a helyi képviselő – aki sajnos nincs jelen
– pontosan ezzel kapcsolatosan tett fel kérdéseket. Tudomása szerint pár helyen kutakat fognak
elhelyezni  azért,  hogy a vételi  lehetőség mindenki  számára adott  legyen.  A Máltaival  történt
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egyeztetés során is komoly problémaként merült fel a vízhez való hozzáférés, főként higiéniai
szempontból. Az elkövetkezendő évek feladata kialakítani a vízvételi lehetőségeket. Ha nincs víz,
akkor az alapvető emberi normák csorbulnak. Sajnos azt nem tudja megígérni, hogy a következő
években  tömeges  csapkihelyezések  fognak történni.  Sajnálatos,  hogy a  lakóknak  kell  jelezni
ezeket az igényeket. Ezek a fejlesztések szerinte március hónaptól be fognak indulni. Azt nem
tudja, hogy a téli időszak mennyire teszi lehetővé ezeket a munkálatokat. 

Németh  Borbála:  A víz  mellett  nagyon  fontos  lenne  a  szennyvíz  elvezetési  lehetőségek
kialakítása. Sajnos a lakosoknak talán egyharmada, vagy annyi sem veszi igénybe a szippantós
kocsik szolgáltatását, a többiek illegális módon teszik, így szabadulnak meg tőle. A Lyukóbánya
üzem  területén  véleménye  szerint  biztosan  volt  kiépített  infrastruktúra,  amelyre  rá  lehetne
csatlakoztatni a lakosokat egy átemelővel. 
Az utakkal kapcsolatosan elmondja, fölösleges pénzkidobásnak érzi a leejtős utak szórását, mert
az  első  eső  lesodorja.  Nyitott,  zárt  elvezetést  kellene  csinálni,  akkor  meg  lenne  oldva  a
gyermekek problémája is. 

Váradi Gábor elnök: Megkérdezi, hogy a szennyvíz kérdéssel kapcsolatosan tudna-e valaki egy
rövid választ adni arra vonatkozóan, milyen módon lehetne kialakítani a szennyvízelvezetést. 

Galambos Péter: Úgy tudja, hogy a lakhatási engedély kiadásához zárt szennyvízgyűjtővel kell
rendelkezni.  A  szolgáltatás  a  nem  közművel  összegyűjtött  folyékony  háztartási  hulladék
elszállítására terjed ki. A csatornázás városi beruházásként történhet meg. 

Tyetyák Zoltán: A MIVÍZ képviselőjétől  kérdezi,  hogy a közkutak felszámolása a  városban
mennyire  valós  információ.  A  közkutas  környékeken  többségében  elszegényedett  emberek
laknak,  akik  csak  így  tudnak  főzni,  tisztálkodni,  ivóvízhez  jutni.  Valóban  van  ilyen  közkút
felszámolási terv?

Galambos Péter: A város nevében nem tud nyilatkozni, a MIVÍZ egy tagvállalata a Miskolc
Holdingnak. A közkút célja, hogy azokon a helyeken, ahol van vezetékes ivóvíz szolgáltatás, de
egyes ingatlanok esetében nincs lehetősége az ott lakóknak a csatlakozásra, vízvételi lehetőséget
biztosítson. A probléma akkor merül fel, mikor ezeket nem rendeltetésszerűen használják, hanem
3-4 köbméteres tartályokkal, nagy mennyiségű vizet vételeznek belőle olyanok, akik nem a napi
szükségleteiket  fedezik  ezzel.  Amennyiben  ilyen  visszaéléseket  tapasztalnak,  akkor
megvizsgálják annak a lehetőségét, hogyan lehet úgy üzemeltetni a közkifolyót, hogy ne legyen
lehetőség ilyen célokra felhasználni. Abban az esetben, ha nincs felhasználó, akkor üzemen kívül
helyezhetik,  de  ez  sem megszüntetést  jelent.  A közkutak  telepítése  nem ingyen  történik,  ezt
valakinek ki kell fizetnie. Azért a vízért, amit ott felhasználnak, az Önkormányzatnak fizetnie
kell, hiszen ez is egy fogyasztási pont. 

Csikós  Mariann:  Egyszerű  civil  emberként,  valamint  a  Miskolcnak  Hangja  Van  Csoport
tagjaként van jelen. Meglepődve hallja a víz problémát. 5000 ember lakik Lyukóban és nincs
vezetékes víz? Nincs közkút Lyukóban. 

Váradi Gábor elnök: Megjegyzi, hogy a kettő nem ugyanaz. 

Csikós Mariann:  A közkutat úgy tudják kihelyezni,  ha van vezetékes víz.  Döbbenten hallja,
hogy vízvételre csak egy tűzcsap van. Miért nem látja a város vezetése, illetve a MIVÍZ, hogy
5000 ember lakik ott, akinek a mindennapi élethez vízre lenne szüksége? 
Egy évvel ezelőtt is itt volt, akkor egy kis kálvária volt a felszólalási lehetőségek körül, ezért
most nem is írta le, amit mondani szeretne. A beadványukra két és fél hónap után, annyi választ
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kapott, hogy forduljon a hatáskörrel rendelkező intézményekhez. Úgy értelmezte, hogy a Jegyző
úr sem tudja, hogy ki lenne a válaszra illetékes. Hogyan merülhetett fel a lehetősége annak, hogy
a nemzetiségi önkormányzat elnöke adjon válaszokat? Sok minden már elhangzott azok közül,
amit szeretett volna megemlíteni, pl. a szociális bérlakások helyzete Miskolcon, mert itt annyira
súlyos a helyzet, hogy tovább nem halasztható. A Máltai nagy segítséget jelent, de összesen kettő
darab lakás van.

Váradi Gábor elnök: Pontosításként elmondja, hogy négy ilyen lakás van. 

Csikós  Mariann:  Jobb  vagy  szorosabb  együttműködéssel  ez  hatékonyabban  működhetne.
Többen is felvetették az üresen álló lakásokat, illetve intézményeket. Úgy érzi, jobban kellene
figyelni  az  Önkormányzatnak  erre,  hiszen  ezeket  hasznosíthatná.  Utcán  vannak  emberek  a
hidegben. Ezeket az épületeket őriztetik,  tehát költséggel járnak, mint például a József Attila
Általános  Iskola,  valamint  a  Vöröskereszt  melletti  Autószalon.  Ezek  az  épületek  a
tőszomszédságában  vannak  az  alapellátási  intézményeknek,  ezeket  az  épületeket  miért  nem
hasznosítják? 
Polgármester úrnak már megírta, de itt is megkérdezi, hol vannak a valós szociális bérlakások
Miskolcon? Nem azokra gondol, amelyekre pályázni kell vagy piaci elven kerülnek értékesítésre,
hiszen ezekhez nem rendelkeznek a megfelelő feltételekkel, illetve keresettel.

Váradi Gábor elnök: Ezeket a kérdéseket levél formájában továbbítani fogják. 

Szukenyik Sándor:  A Martinkertvárosban lakik, ahol a közvilágítással vannak problémák. Az
újonnan beépített területekre jutott közvilágítás, a Temes utcára például nem. Ástak egy árkot, bár
nem tudja milyen céllal, az udvarán viszont áll a víz, mert pont a kerítése előtt ez abbamaradt. 
Ott is van egy tűzcsap a földtől 30 centire. Az autósoknak ez gondot okoz, hiszen nem látni, hogy
ott van, főként nyáron, ha nem vágják a füvet. 
A Kabos utcán sincs közvilágítás, nem lehet behajtani mentővel. Él ott egy rokkant lakó, aki eső
esetén nem tud kijönni. 

Buri Attila:  Megemlíti, hogy a mentő, illetve az orvosi ügyelet a számozott utcákra, illetve a
Szondi telepen lévő „barakkba” nem megy ki, akkor sem, ha többször hívják súlyos beteghez.
Hová kell ezt jelezni? A lakosok sokat panaszkodnak, ez egy valós probléma. 

Váradi Gábor elnök:  Minden olyan kérdésre, amit nem tudtak megválaszolni, írásban fognak
válaszolni. Kabos utcáról rendszeresen jár be egy tolókocsis bácsi, nem jelezte, hogy nem lehet
közlekedni azon az útszakaszon. 
A mentővel  kapcsolatosan több területen jelezték már ezt  a  problémát,  de ugyanez a  taxival
kapcsolatban  is  felmerült  már.  Ennek  két  oka  van,  az  egyik,  hogy  az  utak  állapota  miatt
egyszerűen nem is tud bemenni. Mindenképpen jelezni fogják a problémát a mentőknek. 

Szukup  András: A  MIVÍZ-től  szeretne  kérdezni.  A  Városházától  nem  messze  lakik,  a
Bábonyibércen. Ez három részből áll, Bábonyibérc, Újtelep, valamint Bábonyibérc sor. Fölötte
van a Feszty Árpád, valamint az Árok utca. 15 éve lakik ott.  A Bábonyibérc sor elejéig van
felvezetve a víz, illetve a szennyvízhálózat. 800-900 méterről beszélnek a belváros közelében.
Miért nem lehet tovább vezetni a közművet? Az ottani lakosok 70%-a roma lakos. Van ugyan egy
közkút,  de  nincs  kiépítve  a  szennyvízhálózat.  A területi  képviselőhöz  hiába  fordulnak,  nem
fogadja őket, és választ sem kapnak. Polgármester úrnak is többször írtak már. Mindenképpen
meg kellene oldani, hiszen az ott zöldövezet. Évente hordanak ki zúzott követ az útra, de azt
hordja  a  víz.  A gyerekek  váltócipővel  és  törlőronggyal  járnak,  hogy  be  tudjanak  menni  az
iskolába. Számtalanszor beszéltek már a képviselővel, kérték a járda kiépítését, hiszen az is csak
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10-15 lakosnak van megcsinálva. Ha segítene nekik, hogy hozzájussanak a járdalapokhoz, akkor
társadalmi munkában, összefogva a lakosok ezt megoldanák. 

Galambos Péter: Válaszként elmondja, hogy a MIVÍZ egy szolgáltató cég, nem pedig beruházó.
Azokat a közműveket tudják működtetni, amelyek már meg vannak építve, újakat nem tudnak
építeni. Ezzel a kérdéssel valóban az önkormányzati képviselőt, illetve Polgármester urat kellene
megkeresni. A fejlesztést követően veszi át és üzemelteti a közműveket a MIVÍZ. 

Kovács Attila:  A Hetedik utcán lakik, a MIK-től kérdezi, hogy akiknek lejárt a szerződése, az
utcára kerül? A Máltai segítségével neki már kétszer hosszabbították meg. Ő maga beteg, a lánya
kiment Kanadába. Arra szeretne választ kapni, hogyha minden csekk be van fizetve, semmilyen
elmaradása nincs, akkor mi lesz a sorsa, hiszen onnan, ahol most lakik a Stadion miatt mennie
kell. 

Váradi Gábor elnök: Tudomása szerint a Hetedik utcát nem érinti a Stadion rekonstrukció. 

Kovács  Attila:  A Máltai  ugyan segített  neki,  hogy a  lakásban maradhasson,  de  attól  még a
szerződése lejárt, a büntetés pedig jön a végrehajtótól, mert nem hagyta el a lakást. 

Váradi Gábor elnök:  A Máltaival  kapcsolatban ez egy rendszeresen felmerülő kérdés,  hogy
milyen  módon  lehet  a  későbbiekben  ezt  orvosolni.  Több  család  is  van  ilyen  helyzetben,  a
büntetések a százezres nagyságrendet is elérik. 

Kanalas Mária:  Az Ötödik utca 15/5. szám alatt lakott. 15-én ki kellett költöznie a lakásból,
hogy ne büntessék meg, egy nappal előtte kiköltözött,  a lakás üresen áll,  bútorai az udvaron
vannak.  17  fajta  betegsége  van,  minden  héten  infúzióra,  illetve  injekcióra  jár  mentővel.  A
Máltainak köszönhetően most egy kamrában lakik. Egy szegény család lakott benne, akik kaptak
egy másikat. A büntetést továbbra is kapja, lassan már 200 ezer forint gyűlt össze. Hova fog
menni betegen és ki fogja kifizetni a büntetést? A Máltai nagyon sokat segít mindenkinek. A
nemzetiségi önkormányzat is megígérte, hogy jelen lesz a kilakoltatásnál és a Máltai is, de senki
nem ment  segíteni.  Csak a  lányának  köszönheti  az  életét,  hogy kihívta  a  mentőket,  annyira
rosszul volt. Hat hétig maradhat a lakásban 60 ezer forintét. Ezt ki fogja kifizetni, mikor 22.800,-
forintot kap összesen?

Váradi Gábor elnök: Ismerik ezt a történetet. Elmondja, hogy Marika néni miatt sokszor késő
este egyeztettek annak érdekében, hogy megkapja azt a hat hét haladékot. Jelenleg a nemzetiségi
önkormányzatnak nagyon szűkek a lehetőségei. Nem tudják elérni a városnál azt, hogy felvegyék
velük a kapcsolatot.  Szörnyűnek és embertelennek tartja ezt az állapotot,  hogy idős emberek
kerülnek utcára. Azt látja, hogy az elmúlt két hónapban olyanokról volt szó, akik súlyos betegek.
Azért  nem mentek  oda,  mert  tudták,  hogy egy átmeneti  megoldást  sikerült  találni.  Szívesen
beszél  az  esetről  a  közmeghallgatás  után.  Most  egy dolgot  tud  kijelenteni,  hogy  sok  olyan
kilakoltatás van, amiről tudnak, és sajnos még több, amiről nem tudnak. Elmondja, hogy azokat a
csatornákat  tudják  használni,  ami  számukra  adott,  ez  jelenleg  a  Máltai,  illetve  a  területeken
dolgozó kollégák. 
Zárásként  mindenkit  szeretettel  meghív  a  karácsonyi  rendezvényeikre,  az  ételosztás  első
alkalommal 17-én lesz, majd 21-én, 23-án, 31-én, illetve január 10-én és 17-én. 
December 20-án gyermekrendezvényt tartanak. 
Az adománygyűjtő pontra invitál mindenkit, az adakozókat, illetve azokat is, akiknek szükségük
van  valamire.  A mai  nap  folyamán  is  érkeztek  ruhaadományok.  Az  ingyenes  körömápolást,
illetve kozmetikai szolgáltatási is mindenki figyelmébe ajánlja. 
Mindenkinek áldott, boldog ünnepeket kíván. Azt kívánja, hogy az általuk hirdetett gyertyaláng
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egész évben égjen a lelkekben, a szeretet járjon át mindenkit Karácsonykor és utána is. 
Megköszöni  a  meghívottaknak  a  jelenlétet,  a  testület  tagjainak  a  munkát,  illetve  a  lakosság
részéről a megjelenést. 
Pár  szóban  szeretné  megemlíteni  a  segítőiket.  A rendezvényük  fővédnöke  Dr.  Kriza  Ákos
polgármester,  Vecsey  Miklós,  a  Magyar  Máltai  Szeretetszolgálat  alelnöke,  Bogyay  Ferenc
rendőrkapitány,  Mohácsi  Gábor  az  Egészségcentrum  ügyvezetője,  Zúgó  Géza  a  Fókusz
Gimnázium fenntartója, illetve Lakatos Attila az Európai Magyarországi Romák Egyesületének
elnöke. Arra bíztat mindenkit, hogy amennyiben rendelkezik használt ruhával vagy játékokkal,
azt juttassa el a Király utca 10. szám alatti adománygyűjtő pontra. 
Megköszöni mégegyszer a részvételt, és további szép estét kíván mindenkinek. Az ülést 17 óra
30 perckor bezárja. 

K. m. f.

Váradi Gábor Gulyás Ferenc
elnök jegyzőkönyv- hitelesítő

Sipos Melinda Dr. Kovácsné dr. Omar Leila
jegyzőkönyvvezető jogi ügyintéző

A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva:

Miklós Béláné
aljegyző
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